
Protokół Nr V/2024 

z sesji Rady Gminy Żołynia w dniu 14 października 2024 r. 

 

    Sesja Rady Gminy Żołynia odbyła się 14 października 2024 r. w sali posiedzeń Urzędu 

Gminy Żołynia. Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 15.30.  

   W sesji uczestniczyli: 

1)15 radnych gminy – Jacek Baran, Krzysztof Biały, Monika Buszta, Wiesław Cyburt, Maciej 

Dąbek, Paweł Fleszar, Teresa Fus, Magdalena Kątnik-Kowalska, Tomasz Mach, Wojciech 

Majkut, Radosław Muriasz, Damian Mączka, Jacek Sierzęga, Wojciech Woś, Renata 

Żywicka-Skoczylas; 

2) sołtysi wszystkich sołectw gminy – Jan Buszta, Teresa Fus, Marek Mach, Joanna Wal; 

3) Wójt Gminy Żołynia – Piotr Dudek; 

4) Sekretarz Gminy Żołynia – Waldemar Natoński (protokolant posiedzenia); 

5) Skarbnik Gminy Żołynia – Anna Kostyńska; 

6) Dyrektor Gminnego Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół w Żołyni – Artur 

Gerersdorf; 

7) Piotr Kuras – Inspektor Urzędu Gminy Żołynia; 

8) Wojciech Tomczyk – Inspektor Urzędu Gminy Żołynia (zapewniający obsługę 

informatyczną sesji rady gminy). 

 

    Ad. 1 Posiedzenie otworzył i prowadził Tomasz Mach, Przewodniczący Rady Gminy 

Żołynia. Powitał zebranych i stwierdził kworum. 

    Zaplanowany porządek posiedzenia przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie, wolne wnioski.  

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

3. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w budżecie Gminy Żołynia na 2024 rok;  

b) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Żołynia na lata 2024-2032;  

c) udzielenia przez Gminę Żołynia pomocy finansowej Gminie Paczków na usuwanie 

skutków powodzi, która wystąpiła we wrześniu 2024 roku; 

d) udzielenia dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub gminnej ewidencji zabytków 

w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków na zadanie pn. „Remont elewacji, 

wymiana stolarki okiennej i drzwiowej budynku Banku Spółdzielczego w Żołyni”; 

e) upoważnienia Wójta Gminy Żołynia do zaciągnięcia zobowiązania finansowego 

przekraczającego rok budżetowy 2024; 

f) upoważnienia Wójta Gminy Żołynia do ustalenia wysokości opłat za korzystanie ze 

strzelnicy sportowej; 

g) zmiany uchwały w sprawie ustalenia diet dla radnych i sołtysów; 

h) przeprowadzenia z mieszkańcami Gminy Żołynia konsultacji dotyczących 

przywrócenia statusu miasta miejscowości Żołynia; 

i) zlecenia przeprowadzenia kontroli przez Komisję Rewizyjną Rady Gminy Żołynia; 

j) wyrażenia zgody na złożenie wniosku aplikacyjnego w konkurencyjnym naborze 

ciągłym i przystąpienie do realizacji programu priorytetowego pn.: „Wymiana źródeł 

ciepła i poprawa efektywności energetycznej szkół” - Komponent B „Zielona energia  

i zmniejszenie energochłonności” w ramach Krajowego Planu Odbudowy i Zwiększania 

Odporności; 

k) ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki oraz wysokości opłaty za 

korzystanie z wychowania przedszkolnego w przedszkolach, oddziałach przedszkolnych  

w szkołach podstawowych oraz innych formach wychowania przedszkolnego, dla których 

organem prowadzącym jest Gmina Żołynia. 



4. Sprawy różne. 

     

    Radni w tym punkcie posiedzenia nie zgłosili wniosków, ani uwag do zaplanowanego 

porządku obrad. 

 

    Ad. 2 Przewodniczący rady stwierdził, że radni mieli możliwość zapoznać się z projektem 

protokołu z  poprzedniej sesji rady gminy. W związku z brakiem uwag co do tego protokołu 

przewodniczący przeprowadził głosowanie nad jego przyjęciem. Wyniki głosowania: ZA: 14, 

PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1. Wyniki imienne: 

ZA (14) Jacek Baran, Krzysztof Biały, Monika Buszta, Wiesław Cyburt, Paweł Fleszar, 

Teresa Fus, Magdalena Kątnik-Kowalska, Tomasz Mach, Wojciech Majkut, Damian Mączka, 

Radosław Muriasz, Jacek Sierzęga, Wojciech Woś, Renata Żywicka-Skoczylas. 

NIEOBECNI: (1) Maciej Dąbek. 
 

    Ad. 3 W tym punkcie posiedzenia do obradujących dołączył radny gminy Maciej Dąbek. 

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy przedstawiła Anna Kostyńska, Skarbnik 

Gminy Żołynia. Stwierdziła, że zmiany są niewielkie i poprosiła radę o ich przyjęcie. 

Omówiła zwiększenia po stronie dochodów i wydatków. Tu wskazała: 8,2 tys. zł dotacji  

z urzędu marszałkowskiego na zakup zewnętrznego systemu wystawienniczego oraz stojaków 

rowerowych, 25,5 tys. zł dotacji z Krajowego Funduszu Szkoleniowego na dokształcanie  

i doskonalenie nauczycieli. Wspomniała o przeniesieniu kwoty 7 tys. zł z wykonania 

chodnika do placu fitness - zadania finansowanego ze środków funduszu sołeckiego Sołectwa 

Brzóza Stadnicka - na demontaż zadaszenia sceny przy stadionie w Brzózie Stadnickiej, a to 

w związku z rozbudową tamtejszej szkoły wkraczającą na teren gdzie stoi scena. Skarbnik 

przedstawiła również sprawy zapewnienia przez gminę środków własnych na zakup ww. 

systemu wystawienniczego i stojaków na rowery, zapewnienia 60 tys. zł na przygotowanie 

dokumentacji technicznej termomodernizacji budynków Zespołu Szkół w Żołyni oraz wkładu 

własnego na remont elewacji zabytkowego budynku Banku Spółdzielczego w Żołyni, 

inwestycji finansowanej z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków. Przewodniczący rady 

zaznaczył, że projekt zmian budżetu omówiono szczegółowo na posiedzeniu wspólnym 

komisji rady gminy. Radni nie dyskutowali w tej sprawie, przewodniczący odczytał projekt 

uchwały i poddał ją pod głosowanie. Uchwała Nr V/28/2024 w sprawie zmian w budżecie 

Gminy Żołynia na 2024 rok została przyjęta jednogłośnie. Wyniki głosowania: ZA: 15, 

PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0. Wyniki imienne: 

ZA (15) Jacek Baran, Krzysztof Biały, Monika Buszta, Wiesław Cyburt, Maciej Dąbek, 

Paweł Fleszar, Teresa Fus, Magdalena Kątnik-Kowalska, Tomasz Mach, Wojciech Majkut, 

Damian Mączka, Radosław Muriasz, Jacek Sierzęga, Wojciech Woś, Renata Żywicka-

Skoczylas. 

    Kolejno skarbnik gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie wieloletniej prognozy 

finansowej gminy. Wyjaśniła, że zmiany wprowadzone do budżetu gminy należy nanieść na 

prognozę. Zaznaczyła, że wprowadzone zostaną zmiany po stronie dochodów i wydatków  

w wysokości 51,5 tys. zł, natomiast pozostałe zapisy prognozy nie podlegają zmianie. Radni 

nie dyskutowali w tej sprawie, przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał ją pod 

głosowanie. Uchwała Nr V/29/2024 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Żołynia na lata 2024-2032 została przyjęta jednogłośnie. Wyniki głosowania: ZA: 

15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0. Wyniki 

imienne: ZA (15) Jacek Baran, Krzysztof Biały, Monika Buszta, Wiesław Cyburt, Maciej 

Dąbek, Paweł Fleszar, Teresa Fus, Magdalena Kątnik-Kowalska, Tomasz Mach, Wojciech 

Majkut, Damian Mączka, Radosław Muriasz, Jacek Sierzęga, Wojciech Woś, Renata 

Żywicka-Skoczylas. 



    Następnie skarbnik gminy przedstawiła uchwałę w sprawie pomocy finansowej dla 

poszkodowanej w powodzi Gminy Paczków. Przypomniała, że samorządowcy powiatu 

łańcuckiego podjęli decyzję, aby jego gminy pomogły gminom powiatu kłodzkiego. Zgodnie 

z uchwałą Gmina Żołynia w roku 2025 miałaby przekazać Gminie Paczków kwotę 100 tys. zł 

na usuwanie skutków powodzi, z uzgodnionym z nią przeznaczeniem, tj. na modernizację 

oczyszczalni ścieków. Przewodniczący rady przypomniał, że projekt tej uchwały omówiono 

szczegółowo na posiedzeniu wspólnym komisji rady gminy. Radni nie dyskutowali w tej 

sprawie, przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał ją pod głosowanie. Uchwała Nr 

V/30/2024 w sprawie udzielenia przez Gminę Żołynia pomocy finansowej Gminie 

Paczków na usuwanie skutków powodzi, która wystąpiła we wrześniu 2024 roku została 

przyjęta jednogłośnie. Wyniki głosowania: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, 

BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0. Wyniki imienne: ZA (15) Jacek Baran, Krzysztof Biały, 

Monika Buszta, Wiesław Cyburt, Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, Teresa Fus, Magdalena 

Kątnik-Kowalska, Tomasz Mach, Wojciech Majkut, Damian Mączka, Radosław Muriasz, 

Jacek Sierzęga, Wojciech Woś, Renata Żywicka-Skoczylas. 

    Kolejno skarbnik gminy przedstawiła uchwałę związaną z udzieleniem dotacji na remont 

elewacji zabytkowego budynku Banku Spółdzielczego w Żołyni. Wyjaśniła, że konieczność 

zmiany uchwały wynika z rozpisania zadania wstępnie planowanego na rok bieżący na lata 

2024-2025. Skarbnik wskazała kwoty jakie zostaną przekazane w tych latach: 9,7 tys. zł 

wkładu własnego gminy w roku 2024 oraz 478,7 tys. zł z Rządowego Programu Odbudowy 

Zabytków w roku 2025. Radni nie dyskutowali w tej sprawie, przewodniczący odczytał 

projekt uchwały i poddał ją pod głosowanie. Uchwała Nr V/31/2024 w sprawie udzielenia 

dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy 

zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub gminnej ewidencji zabytków w ramach 

Rządowego Programu Odbudowy Zabytków na zadanie pn. „Remont elewacji, wymiana 

stolarki okiennej i drzwiowej budynku Banku Spółdzielczego w Żołyni” została przyjęta 

jednogłośnie. Wyniki głosowania: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK 

GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0. Wyniki imienne: ZA (15) Jacek Baran, Krzysztof Biały, Monika 

Buszta, Wiesław Cyburt, Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, Teresa Fus, Magdalena Kątnik-

Kowalska, Tomasz Mach, Wojciech Majkut, Damian Mączka, Radosław Muriasz, Jacek 

Sierzęga, Wojciech Woś, Renata Żywicka-Skoczylas. 

    Następnie skarbnik przedstawiła projekt uchwały w sprawie upoważnienia wójta gminy do 

zaciągnięcia zobowiązania związanego z projektem modernizacji elewacji banku 

spółdzielczego. Wyjaśniła, że w związku z rozciągnięciem realizacji zadania na dwa lata, 

konieczne jest udzielenie wójtowi upoważnienia do zaciągnięcia zobowiązania finansowego 

przekraczającego rok budżetowy 2024. Radni nie dyskutowali w tej sprawie, przewodniczący 

odczytał projekt uchwały i poddał ją pod głosowanie. Uchwała Nr V/32/2024 w sprawie 

upoważnienia Wójta Gminy Żołynia do zaciągnięcia zobowiązania finansowego 

przekraczającego rok budżetowy 2024 została przyjęta jednogłośnie. Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0. Wyniki 

imienne: ZA (15) Jacek Baran, Krzysztof Biały, Monika Buszta, Wiesław Cyburt, Maciej 

Dąbek, Paweł Fleszar, Teresa Fus, Magdalena Kątnik-Kowalska, Tomasz Mach, Wojciech 

Majkut, Damian Mączka, Radosław Muriasz, Jacek Sierzęga, Wojciech Woś, Renata 

Żywicka-Skoczylas. 

    Następnie Piotr Kuras inspektor Urzędu Gminy Żołynia przedstawił projekt uchwały  

w  sprawie upoważnienia wójta gminy do ustalenia wysokości opłat za korzystanie ze 

strzelnicy sportowej. Przypomniał, że sprawa ta była przedmiotem posiedzenia wspólnego 

komisji rady gminy i związana jest z regulowaniem funkcjonowania strzelnicy sportowej  

w Żołyni. Przewodniczący rady stwierdził, że temat był omawiany na posiedzeniu komisji,  

a uchwała dotyczy tylko upoważnienia do ustalenia opłat. Radni nie dyskutowali w tej 

sprawie, przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał ją pod głosowanie. Uchwała Nr 



V/33/2024 w sprawie upoważnienia Wójta Gminy Żołynia do ustalenia wysokości opłat 

za korzystanie ze strzelnicy sportowej została przyjęta jednogłośnie. Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0. Wyniki 

imienne: ZA (15) Jacek Baran, Krzysztof Biały, Monika Buszta, Wiesław Cyburt, Maciej 

Dąbek, Paweł Fleszar, Teresa Fus, Magdalena Kątnik-Kowalska, Tomasz Mach, Wojciech 

Majkut, Damian Mączka, Radosław Muriasz, Jacek Sierzęga, Wojciech Woś, Renata 

Żywicka-Skoczylas. 

    Projekt uchwały zmieniającej ustalenie diet dla radnych i sołtysów przedstawił Waldemar 

Natoński, Sekretarz Gminy Żołynia. Wyjaśnił, że zmiana dotyczy tylko diet dla sołtysów, 

którzy zgodnie z proponowaną zmianą otrzymywać będą dietę jako rekompensatę 

poniesionych kosztów związanych z wykonywaniem zadań wynikających ze statutu sołectwa. 

Dotąd sołtysi otrzymywali dietę za udział w sesjach rady gminy. Sekretarz zaznaczył, że takie 

rozwiązanie umożliwi dodatkowe wynagradzanie sołtysów będących jednocześnie radnymi 

gminy, gdyż w bieżącej sytuacji radny będący sołtysem nie może być wynagradzany 

dwukrotnie za to samo, tj. za udział w sesji rady. Radni nie dyskutowali w tej sprawie, 

przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał ją pod głosowanie. Uchwała Nr 

V/34/2024 w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia diet dla radnych i sołtysów 

została przyjęta jednogłośnie. Wyniki głosowania: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ 

SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0. Wyniki imienne: ZA (15) Jacek Baran, Krzysztof 

Biały, Monika Buszta, Wiesław Cyburt, Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, Teresa Fus, Magdalena 

Kątnik-Kowalska, Tomasz Mach, Wojciech Majkut, Damian Mączka, Radosław Muriasz, 

Jacek Sierzęga, Wojciech Woś, Renata Żywicka-Skoczylas. 

    Następnie sekretarz gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie konsultacji społecznych 

dotyczących przywrócenia Żołyni statusu miasta. Wskazał termin przeprowadzenia 

konsultacji oraz zasady udziału. Radni nie dyskutowali w tej sprawie, przewodniczący 

odczytał projekt uchwały i poddał ją pod głosowanie. Uchwała Nr V/35/2024 w sprawie 

przeprowadzenia z mieszkańcami Gminy Żołynia konsultacji dotyczących przywrócenia 

statusu miasta miejscowości Żołynia została przyjęta jednogłośnie. Wyniki głosowania: ZA: 

15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0. Wyniki 

imienne: ZA (15) Jacek Baran, Krzysztof Biały, Monika Buszta, Wiesław Cyburt, Maciej 

Dąbek, Paweł Fleszar, Teresa Fus, Magdalena Kątnik-Kowalska, Tomasz Mach, Wojciech 

Majkut, Damian Mączka, Radosław Muriasz, Jacek Sierzęga, Wojciech Woś, Renata 

Żywicka-Skoczylas. 

     Projekt uchwały w sprawie zlecenia kontroli przez Komisję Rewizyjną Rady Gminy 

Żołynia przedstawił sekretarz gminy. Wyjaśnił, że uchwałę przygotowano w związku ze 

skargą pracowników Gminnego Ośrodka Kultury w Żołyni na jej dyrektora. Powiedział, że 

kompetencje do rozpatrzenia skargi na dyrektora jednostki organizacyjnej gminy ma rada 

gminy. Rozpatrzenie skargi poprzedzać będzie przeprowadzenie kontroli przez komisję 

rewizyjną, do czego potrzebne jest jej zlecenie przez radę gminy. W uchwale ponadto 

wskazano termin oraz zakres przeprowadzenia kontroli. Radni nie dyskutowali w tej sprawie, 

przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał ją pod głosowanie. Uchwała Nr 

V/36/2024 w sprawie zlecenia przeprowadzenia kontroli przez Komisję Rewizyjną Rady 

Gminy Żołynia została przyjęta jednogłośnie. Wyniki głosowania: ZA: 15, PRZECIW: 0, 

WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0. Wyniki imienne: ZA (15) Jacek 

Baran, Krzysztof Biały, Monika Buszta, Wiesław Cyburt, Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, 

Teresa Fus, Magdalena Kątnik-Kowalska, Tomasz Mach, Wojciech Majkut, Damian Mączka, 

Radosław Muriasz, Jacek Sierzęga, Wojciech Woś, Renata Żywicka-Skoczylas. 

    Następnie Artur Gereresdorf, Dyrektor Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół 

przedstawił projekt uchwały w sprawie aplikowania o dotację na termomodernizację 

budynków Zespołu Szkół w Żołyni. Dyrektor poinformował, że zapadła decyzja, aby  

w pierwszej kolejności zmodernizować elewację i stolarkę okienną budynków zespołu szkół, 



gdyż wykonywane one były już przed dwudziestu laty. Zaznaczył, że termomodernizację 

pozostałych szkół gminy wykonywano z dotacjami ze środków unijnych i jest obawa, że  

w tym programie mogłyby zostać odrzucone. Wyjaśnił, że zakłada się wykonanie elewacji  

i założenie okien o lepszych parametrach energooszczędności. Podał szacowany koszt tej 

inwestycji w wysokości 4 mln zł, wskazując, że dotację można uzyskać na 100% kosztów 

kwalifikowanych netto, gdyż VAT jest wydatkiem niekwalifikowanym. Dodał, że  

w późniejszym okresie należałoby pomyśleć o termomodernizacji budynku przedszkola przy 

ul. Białobrzeskiej, gdyż budynki przedszkolne w Zakąciu i Kopaniach Żołyńskich zostały 

ocieplone stosunkowo niedawno. Przewodniczący rady stwierdził, że byłaby to potężna 

inwestycja, w której gmina poniosłaby jedynie koszty podatku VAT i żal byłoby nie 

skorzystać z takiej okazji. Radni nie dyskutowali w tej sprawie, przewodniczący odczytał 

projekt uchwały i poddał ją pod głosowanie. Uchwała Nr V/37/2024 w sprawie wyrażenia 

zgody na złożenie wniosku aplikacyjnego w konkurencyjnym naborze ciągłym  

i przystąpienie do realizacji programu priorytetowego pn.: „Wymiana źródeł ciepła  

i poprawa efektywności energetycznej szkół” - Komponent B „Zielona energia  

i zmniejszenie energochłonności” w ramach Krajowego Planu Odbudowy i Zwiększania 

Odporności została przyjęta jednogłośnie. Wyniki głosowania: ZA: 15, PRZECIW: 0, 

WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0. Wyniki imienne: ZA (15) Jacek 

Baran, Krzysztof Biały, Monika Buszta, Wiesław Cyburt, Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, 

Teresa Fus, Magdalena Kątnik-Kowalska, Tomasz Mach, Wojciech Majkut, Damian Mączka, 

Radosław Muriasz, Jacek Sierzęga, Wojciech Woś, Renata Żywicka-Skoczylas. 

    Następnie dyrektor GZEAS w Żołyni przedstawił uchwałę w sprawie wysokości opłat za 

korzystanie z wychowania przedszkolnego. Wskazał lokalizacje gminnych placówek,  

w których prowadzone jest wychowanie przedszkolne i powiedział, że zgodnie z prawem 

gmina musi zapewnić 5 godzin bezpłatnego wychowania. Ponad ten zakres gmina może 

ustalić opłaty i w ten sposób robi większość samorządów. Dyrektor podał, że opłata jest 

prawnie limitowana i aktualnie nie może być wyższa aniżeli 1,44 zł za godzinę. Przypomniał, 

że w Gminie Żołynia obowiązuje opłata ustalona jeszcze w roku 2019, wynosząca 0,8 zł za 

godzinę. Powiedział, że w projekcie uchwały zaproponowano podwyżkę do kwoty 1,3 zł, co 

w miesięcznym okresie rozliczeniowym przekładać się będzie na około 40 zł od jednego 

dziecka, przy założeniu 4 dodatkowych godzin ponad bezpłatne minimum. Podał stawki 

obowiązujące w gminach ościennych: - w Rakszawie 1,3 zł, - w Czarnej 1,44 zł,  

- w Białobrzegach, Grodzisku Dolnym oraz gminach wiejskich Łańcut i Leżajsk – 1,30 zł. 

Dyrektor powiedział, że podwyżka zwiększy roczne wypływy budżetu przedszkola o 25 tys. 

zł, co pozwoli na przeprowadzenie drobnych remontów i zakupy wyposażenia. Podał 

informację, że w bieżącym roku gmina prowadziła remonty w oddziałach przedszkolnych na 

ulicach Białobrzeska, Górska i Zakącie. Wymieniano grzejniki oraz drzwi do sal. Dyrektor 

zaznaczył, że opłata za wyżywienie w przedszkolu to osobna kwestia. Aktualnie obowiązuje 

dzienna stawka żywieniowa w wysokości 7 zł, za którą przygotowywane są śniadanie, obiad  

i podwieczorek. Zmiany w opłatach za godziny wychowania przedszkolnego ponad bezpłatny 

limit miałby wejść w życie od 1 stycznia 2024 r. Przewodniczący rady zapowiedział 

zorganizowanie wyjazdowego posiedzenia komisji rady gminy, w celu obejrzenia gminnych 

placówek oświatowych. Radni nie dyskutowali w tej sprawie, przewodniczący odczytał 

projekt uchwały i poddał ją pod głosowanie. Uchwała Nr V/38/2024 w sprawie ustalenia 

czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki oraz wysokości opłaty za korzystanie 

z wychowania przedszkolnego w przedszkolach, oddziałach przedszkolnych w szkołach 

podstawowych oraz innych formach wychowania przedszkolnego, dla których organem 

prowadzącym jest Gmina Żołynia została przyjęta jednogłośnie. Wyniki głosowania: ZA: 

15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0. Wyniki 

imienne: ZA (15) Jacek Baran, Krzysztof Biały, Monika Buszta, Wiesław Cyburt, Maciej 

Dąbek, Paweł Fleszar, Teresa Fus, Magdalena Kątnik-Kowalska, Tomasz Mach, Wojciech 



Majkut, Damian Mączka, Radosław Muriasz, Jacek Sierzęga, Wojciech Woś, Renata 

Żywicka-Skoczylas. 

 

    Ad. 4 W punkcie spraw różnych wiceprzewodniczący rady Wojciech Majkut przedstawił 

wniosek pochodzący od mieszkańców Żołyni o rozbudowę sieci wodociągu i kanalizacji 

sanitarnej przy ul. Białobrzeskiej w okolicy zakładu komunalnego (przy drodze bocznej 

odchodzącej od ul. Białobrzeskiej w kierunku wschodnim, tuż przed zakładem jadąc od 

strony centrum Żołyni) gdzie już powstaje nowy dom, a kolejne działki mają możliwość 

zabudowy. Stwierdził, że wykonanie tego zadania wymagałoby zarezerwowania w budżecie 

gminy kwoty 30 tys. zł. Wójt odpowiedział, że wszystkie wnioski związane z budżetem na 

przyszły rok będą analizowane. Zaznaczył, że wniosków o rozbudowę sieci wod.-kan. jest 

więcej, ich wykaz wraz z orientacyjną wyceną zostanie przekazany radzie gminy do dyskusji 

nad budżetem gminy. Wójt zaznaczył, że w okresie suszy brakowało wody w Bikówce,  

w Żołyni Górnej oraz na ul. Białobrzeskiej. Stwierdził, że rozwiązanie tego problemu będzie 

wymagało budowy dodatkowej linii wodociągu ze Smolarzyn do ul. Białobrzeskiej. Koszt 

tego przedsięwzięcia szacowany jest na 1,5 mln zł. 

    Radny Krzysztof Biały wnioskował o wprowadzenie zasad organizacji ruchu na parkingu 

przy szkole w Brzózie Stadnickiej, gdyż po rozpoczęciu prac przy rozbudowie szkoły 

zmniejszyło się miejsce do manewrowania samochodami, co bez organizacji ruchu powoduje 

problemy. Radny powrócił również do czasu świecenia lamp oświetlenia ulicznego, tematu 

poruszanego na wrześniowych zebraniach wiejskich. Zapytał, czy jest możliwe wydłużenie 

czasu działania oświetlenia. Wójt odpowiedział, że na wszystkich zebraniach wiejskich 

mieszkańcy nie zgłaszali potrzeby wydłużenia godzin świecenia, obecnie ustalonych do 

godziny 22. Stwierdził, że po zmianie technologii oświetlenia spadła pobierana moc, ale  

w tym czasie gmina oświetliła kolejne odcinki dróg. Powiedział, że oświetlenie zostanie 

uruchomione również przy drodze do Szkoły Podstawowej nr 2 w Żołyni oraz na części drogi 

zagumiennej w Brzózie Stadnickiej. Zaznaczył, że cena prądu w ostatnich latach wzrosła 

trzykrotnie, w związku z czym roczny koszt zakupu energii do oświetlenia ulicznego wyniesie 

około 700 tys. zł. Stwierdził, że jeżeli wydłużony zostanie czas działania oświetlenia, to  

w zamian będzie mniej inwestycji. Powiedział, że temat należy jeszcze przedyskutować  

i jeżeli radni będą za wydłużeniem godzin świecenia to takie zmiany zostaną wprowadzone. 

Odnośnie parkingu przy szkole w Brzózie Stadnickiej odpowiedział, że w nadchodzącym 

tygodniu trzeba będzie się spotkać w szkole z rodzicami i wypracować rozwiązanie 

zapewniające bezpieczeństwo. Stwierdził, że do końca prowadzenia inwestycji ruch po placu 

szkolnym będzie utrudniony. Wójt zaapelował, aby rodzice odwozili dzieci nieco wcześniej. 

    Przewodniczący rady zgłosił potrzebę wyrównania drogi tuż za mostem przy zbiorniku 

Tama, biegnącej w kierunku posesji p. Sławomira Fusa. Wójt odpowiedział, że nikt do niego 

tego problemu nie zgłaszał i przypomniał, że drogi tej nie utwardzono asfaltem przez upór 

jednego z mieszkańców, który protestował powołując się na rzekomą zmianę stosunków 

wodnych poprzez podniesienie poziomu jezdni. Wójt przypomniał, że na tym odcinku 

wykonano podbudowę kamienną, którą po sprzeciwie mieszkańca gmina musiała rozebrać. 

    Na tym dyskusję zakończono. Przewodniczący rady zamknął posiedzenie o godz. 16.20. 

Protokolant:     

    

 


